

**СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ****АГАЕВ ГЮЛОГЛАН АЛИ ОГЛЫ**

Доктор юридических наук, профессор, профессор кафедры публичного права, Санкт-Петербургский государственный университет аэрокосмического приборостроения.

190000, Санкт-Петербург, ул. Большая Морская, д. 67, лит. А.

guloglanmvd@gmail.com

**БАРАНЧИКОВА МАРИНА ВЯЧЕСЛАВОВНА**

Кандидат юридических наук, доцент, заместитель начальника кафедры уголовного права и криминологии Орловского юридического института МВД России имени В. В. Лукьянова.

302027, Орел, ул. Игнатова, д. 2.

marina-baranchikova@yandex.ru  
<https://orcid.org/0000-003-2707-9874>

**БЕГИШЕВ ИЛЬДАР РУСТАМОВИЧ**

Доктор юридических наук, доцент, заслуженный юрист Республики Татарстан, главный научный сотрудник Научно-исследовательский институт цифровых технологий и права; профессор кафедры уголовного права и процесса, Казанский инновационный университет им. В. Г. Тимирязова.

420111, Казань, ул. Московская, д. 42.

begishev@mail.ru  
<https://orcid.org/0000-0001-5619-4025>

**ГОНЧАРОВ ДЕНИС ЮРЬЕВИЧ**

Доктор юридических наук, доцент, профессор кафедры прокурорского надзора и организации правоохранительной деятельности, Челябинский государственный университет; профессор высшей школы права, Югорский государственный университет.

454001, Челябинск, ул. Братьев Кашириных, д. 129.

denis667777@mail.ru  
<https://orcid.org/0000-0003-3347-2533>

**INFORMATION ABOUT AUTHORS****GULOGLAN A. AGAYEV**

Doctor of Legal Sciences, Professor, Professor of the Department of Criminal Law and Customs Investigations of the St. Petersburg State University of Aerospace Instrumentation.

67 Bolshaya Morskaya str., litera A, St. Petersburg 190000, Russia.

guloglanmvd@gmail.com

**MARINA V. BARANCHIKOVA**

Candidate of Legal Sciences, Associate Professor, Deputy head of the Department of Criminal Law and Criminology, Oryol Institute of the Ministry of Internal Affairs of Russia named after V. V. Lukyanov.

2 Ignatova str., Orel 302027, Russia.

marina-baranchikova@yandex.ru  
<https://orcid.org/0000-003-2707-9874>

**ILDAR R. BEGISHEV**

Doctor of Law, Associate Professor, Honored Lawyer of the Republic of Tatarstan, Chief Researcher, Institute of Digital Technologies and Law; Professor, Department of Criminal Law and Procedure Kazan Innovative University named after V. G. Timiryasov (IEML).

42 Moskovskaya str., Kazan 420111, Russia.

begishev@mail.ru  
<https://orcid.org/0000-0001-5619-4025>

**DENIS Yu. GONCHAROV**

Doctor of Legal Sciences, Associate Professor, Professor Departments of Prosecutor's Supervision and Organization of Law Enforcement, Chelyabinsk State University; Professor of Higher Law School, Ugra State University.

129 Bratev Kashirinykh str., Chelyabinsk 454001, Russia.

denis667777@mail.ru  
<https://orcid.org/0000-0003-3347-2533>

**ГОРБУНОВА КСЕНИЯ АНАТОЛЬЕВНА**

Инспектор учебного отдела, Московский государственный юридический университет им. О. Е. Кутафина.

125993, Москва, ул. Садовая-Кудринская, д. 9.  
gorbynya.rambler.ru@yandex.ru

**ГРИГОРЬЕВА МАРТА КОНСТАНТИНОВНА**

Эксперт по международным отношениям ООО «Севергрупп», Москва, Россия.

talakina.marta@gmail.com

**ДЕНИСОВИЧ ВЕРОНИКА ВЛАДИМИРОВНА**

Кандидат юридических наук, доцент, доцент кафедры уголовно-правовых дисциплин, Челябинский государственный университет.

454001, Челябинск, ул. Братьев Кашириных, д. 129.

LtybctyejV1984@yandex.ru  
<https://orcid.org/0000-0003-3125-6570>

**ДРАНИЧНИКОВА НАТАЛЬЯ ВЛАДИМИРОВНА**

Старший преподаватель кафедры уголовно-правовых дисциплин, Институт права, Челябинский государственный университет.

454001, г. Челябинск, ул. Братьев Кашириных, д. 129.

dr131nt@gmail.com

**ЗУЕВ СЕРГЕЙ ВАСИЛЬЕВИЧ**

Доктор юридических наук, доцент, профессор кафедры судебной и правоохранительной деятельности, Южно-Уральский государственный университет (НИУ); профессор кафедры уголовно-правовых дисциплин, Челябинский государственный университет.

4540001, Челябинск, ул. Братьев Кашириных, д. 129.

zuevsergej@inbox.ru

**КАБАНОВ ПАВЕЛ АЛЕКСАНДРОВИЧ**

Доктор юридических наук, доцент, профессор кафедры криминологии Нижегородской академии МВД России; профессор кафедры уголовного права и процесса Казанского инновационного университета имени В. Г. Тимирязова (ИЭУП).

420111, Казань, ул. Московская, д. 42.

kabanovp@mail.ru

**KSENIA A. GORBUNOVA**

Inspector of the Educational Department of the Moscow State Law University named after O. E. Kutafin.

9 Sadovaya-Kudrinskaya str., Moscow 125993, Russia.  
gorbynya.rambler.ru@yandex.ru

**MARTA K. GRIGORYEVA**

Expert on international relations of Severgroup LLC, Moscow, Russia.

talakina.marta@gmail.com

**VERONIKA V. DENISOVICH**

Candidate of Legal Sciences, Associate Professor, Associate Professor of the Department of Criminal Law Disciplines, Chelyabinsk State University.

129 Bratyev Kashirinykh str., Chelyabinsk 454001, Russia.

LtybctyejV1984@yandex.ru  
<https://orcid.org/0000-0003-3125-6570>

**NATALYA V. DRANICHNIKOVA**

Senior lecturer of the department of criminal law disciplines of the Institute of Law of the Chelyabinsk State University.

129 Bratev Kashirinykh str., Chelyabinsk 454001, Russia.

dr131nt@gmail.com

**SERGEY V. ZUEV**

Doctor of Legal Sciences, Associate Professor, Professor of the Department of Judicial and Law Enforcement Activity, South Ural State University (NRU); Professor of the Department of Criminal Law Disciplines, Chelyabinsk State University.

129 Bratev Kashirinykh str., Chelyabinsk 454001, Russia.

zuevsergej@inbox.ru

**PAVEL A. KABANOV**

Doctor of Legal Sciences, Associate Professor, Professor of the Department of Criminology, Nizhny Novgorod Academy of the Ministry of Internal Affairs of Russia; Professor of Criminal Law and the University of Kazan innovation process them. V. G. Timiryasova.

42 Moskovskaya str., Kazan 420111, Russia.

kabanovp@mail.ru

**КАЙГОРОВОДА ОЛЬГА СЕРГЕЕВНА**

Кандидат юридических наук, доцент кафедры организации расследования преступлений и судебных экспертиз, Тюменский институт повышения квалификации сотрудников МВД России.

625049, Тюмень, ул. Амурская, д. 75.

kaigorodoff@mail.ru

**OLGA S. KAIGORODOVA**

Candidate of Legal Sciences, Associate Professor of the Department of Organization of Crime Investigation and Forensic Examinations, Tyumen Institute of Advanced Training of Employees of the Ministry of Internal Affairs of Russia.

75 Amurskaya str, Tyumen 625049, Russia.

kaigorodoff@mail.ru

---

**КВИТЧУК АНАТОЛИЙ СЕРГЕЕВИЧ**

Доктор юридических наук, профессор, начальник кафедры специальной и автомобильной техники, Санкт-Петербургский университет МВД России.

198206, Санкт-Петербург,  
ул. Летчика Пилютова, д. 1.

pr.ankvt@mail.ru,

<https://orcid.org/0000-0002-8248-3004>

---

**ANATOLIY S. KVITCHUK**

Doctor of Legal Sciences, Professor, Head of the Department of Special and Automotive Technology, St. Petersburg University of the Ministry of Internal Affairs of Russia.

1 Letchika Pilyutova str, St. Petersburg 198206, Russia.

pr.ankvt@mail.ru,

<https://orcid.org/0000-0002-8248-3004>

---

**КИРЕЕВ ВАЛЕРИЙ ВИТАЛЬЕВИЧ**

Доктор юридических наук, доцент, профессор кафедры теоретических и публично-правовых дисциплин, Челябинский государственный университет.

454001, Челябинск, ул. Братьев Кашириных,  
д. 129.

kireevvv@is74.ru

<https://orcid.org/0000-0001-6384-3839>

---

**VALERY V. KIREEV**

Doctor of Legal Sciences, Associate Professor, Professor of the Department of Theoretical and Public Law Disciplines, Chelyabinsk State University.

129 Bratev Kashirinykh str., Chelyabinsk 454001, Russia.

kireevvv@is74.ru

<https://orcid.org/0000-0001-6384-3839>

---

**КИСЕЛЕВ АЛЕКСАНДР СЕРГЕЕВИЧ**

Кандидат юридических наук, доцент кафедры конституционного и гражданского права, юридический факультет, Институт экономики, управления и права, Государственный университет просвещения; старший научный сотрудник центра исследований и экспертиз, юридический факультет, Финансовый университет при Правительстве Российской Федерации.

125993, Москва, Ленинградский проспект, д. 49.

SPIN-код: 3570-8911

AuthorID: 819975

WoSResearcherID: ABX-2279-2022

alskiselev@fa.ru

<https://orcid.org/0000-0002-5044-4721>

---

**ALEXANDER S. KISELEV**

Candidate of Legal Sciences, Associate Professor of the Department of Constitutional and Civil Law of the Faculty of Law of the Institute of Economics, Management and Law of the State University of Education; Senior Researcher at the Center for Research and Expertise of the Faculty of Law Faculty of the Financial University under the Government of the Russian Federation.

49 Leningradskiy prospekt, Moscow 125993, Russia.

SPIN code: 3570-8911

AuthorID: 819975

WOS ResearcherID: ABX-2279-2022

alskiselev@fa.ru

<https://orcid.org/0000-0002-5044-4721>

**КОЙНОВ МАКСИМ ЮРЬЕВИЧ**

Старший преподаватель кафедры организации охраны общественного порядка, Тюменский институт повышения квалификации сотрудников МВД России.

625049, Тюмень, ул. Амурская, д. 75.

koynovmax@mail.ru

**MAKSIM Yu. KOYNOV**

Senior lecturer of the Department of Public Order Protection, Tyumen Institute for Advanced Training of Employees of the Russian Ministry of Internal Affairs.

75 Amurskaya str., Tyumen 625049, Russia.

koynovmax@mail.ru

**МАЙОРОВА ЕЛЕНА НИКОЛАЕВНА**

Кандидат юридических наук, доцент кафедры конституционного права и муниципального права, Институт права, Челябинский государственный университет.

454001, Челябинск, ул. Братьев Кашириных, д. 129.

major.a@mail.ru

<https://orcid.org/0000-0002-3705-0402>

**YELENA N. MAYOROVA**

Candidate of Legal Sciences, Associate Professor Department of Constitutional Law and Municipal Law, Institute of Law, Chelyabinsk State University.

129 Bratyev Kashirinykh str., Chelyabinsk 454001, Russia.

major.a@mail.ru

<https://orcid.org/0000-0002-3705-0402>

**МИРАСОВ РОДИОН РАМАЗАНОВИЧ**

Аспирант кафедры прокурорского надзора и организации правоохранительной деятельности, Института права, Челябинский государственный университет.

454001, Челябинск, ул. Братьев Кашириных, д. 129.

mirasov\_rr@mail.ru

<https://orcid.org/0009-0008-6210-643X>

**RODION R. MIRASOV**

Graduate student of the Departments of Prosecutor's Supervision and Organization of Law Enforcement, Chelyabinsk State University, Institute of Law, Chelyabinsk State University.

129 Bratev Kashirinykh str., Chelyabinsk 454001, Russia.

mirasov\_rr@mail.ru

<https://orcid.org/0009-0008-6210-643X>

**ОРДАН АНАТОЛИЙ ВЛАДИМИРОВИЧ**

Доцент кафедры уголовного процесса, криминалистики и судебной экспертизы, Южно-Уральский государственный университет (НИУ).

454080, Челябинск, пр. Ленина, д. 76.

ordanav@susu.ru

<https://orcid.org/0009-0004-1346-8769>

**ANATOLIJ V. ORDAN**

Associate Professor of the Department of Criminal Procedure, Criminalistics and Forensic Examination, South Ural State University (NRU).

76 prospect Lenina, Chelyabinsk 454080, Russia.

ordanav@susu.ru

<https://orcid.org/0009-0004-1346-8769>

**ПАСС АНДРЕЙ АРКАДЬЕВИЧ**

Доктор исторических наук, профессор, профессор кафедры политических наук и международных отношений, Челябинский гос. университет.

454001, Челябинск, ул. Братьев Кашириных, д. 129.

pass\_andrey@mail.ru

<https://orcid.org/0000-0001-6384-3839>

**ANDREY A. PASS**

Doctor of History Sciences, Professor, Professor of the Department of Political Sciences and International Relations, Chelyabinsk State University.

129 Bratyev Kashirinykh str., Chelyabinsk 454001, Russia.

pass\_andrey@mail.ru

<https://orcid.org/0000-0001-6384-3839>

**ПЕРЕМОЛОТОВА ЛИЛИАННА ЮРЬЕВНА**

Кандидат юридических наук, доцент,  
Академия права и управления  
Федеральной службы исполнения наказаний.

390000, Рязань, Сенная ул., д. 1.

SPIN-код: 6561-8929

AuthorID: 406412

lady.peremolotova@yandex.ru,

<https://orcid.org/0009-0005-5317-9731>

**LILIANNA Yu. PEREMOLOTOVA**

Candidate of Legal Sciences, Associate Professor,  
Academy of Law and Management  
of the Federal Penitentiary Service,

1 Sennaya str., Ryazan 390000, Russia.

SPIN-code: 6561-8929

AuthorID: 406412

lady.peremolotova@yandex.ru,

<https://orcid.org/0009-0005-5317-9731>

---

**ПОЛЯКОВА СВЕТЛАНА ВЛАДИМИРОВНА**

Старший преподаватель кафедры «Современные образовательные технологии», Институт открытого дистанционного образования, Южно-Уральский гос. университет (НИУ).

454080, Челябинск, пр. Ленина, д. 76.

[vip.poliakovasv@mail.ru](mailto:vip.poliakovasv@mail.ru)

---

**SVETLANA V. POLYAKOVA**

Senior Lecturer, Department of Modern Educational Technologies, Institute of Open Distance Education, South Ural State University (NRU).

76 prospect Lenina, Chelyabinsk 454080, Russia.

[vip.poliakovasv@mail.ru](mailto:vip.poliakovasv@mail.ru)

---

**ПУЧКОВ ВЛАДИСЛАВ ОЛЕГОВИЧ**

Кандидат юридических наук, доцент кафедры предпринимательского права, Уральский государственный экономический университет; доцент кафедры публичного права, Гуманитарный университет.

620144, Екатеринбург, ул. 8 Марта, д. 62.

[v.o.puchkov@uslu.su](mailto:v.o.puchkov@uslu.su)

<https://orcid.org/0000-0002-0700-1562>

---

**VLADISLAV O. PUCHKOV**

Candidate of Legal Sciences, Assistant Professor of Commercial Law Department, Ural State University of Economics; Assistant Professor of Public Law Department, Liberal Arts University.

62 Vosmogo Marta str., Yekaterinburg 620144, Russia.

[v.o.puchkov@uslu.su](mailto:v.o.puchkov@uslu.su)

<https://orcid.org/0000-0002-0700-1562>

---

**РУБАН АЛИСА ДМИТРИЕВНА**

Кандидат юридических наук, старший преподаватель кафедры криминологии, Санкт-Петербургский университет Министерства внутренних дел Российской Федерации.

198206, Санкт-Петербург,  
ул. Летчика Пилутова, д. 1.

[a\\_lisa13.13@mail.ru](mailto:a_lisa13.13@mail.ru)

<https://orcid.org/0000-0002-9931-7926>

---

**ALISA D. RUBAN**

Candidate of Legal Sciences, Senior Lecturer of the Department of Criminology, Saint Petersburg University of the MIA of Russia.

1 Letchika Pilyutova str., Saint Petersburg 198206, Russia.

[a\\_lisa13.13@mail.ru](mailto:a_lisa13.13@mail.ru)

<https://orcid.org/0000-0002-9931-7926>

---

**РЯБЧИКОВ СЕРГЕЙ АЛЕКСАНДРОВИЧ**

Старший преподаватель кафедры криминалистики, Уфимский юридический институт МВД России.

450103, Республика Башкортостан, Уфа,  
ул. Муксинова, д. 2.

[r\\_s.91@mail.ru](mailto:r_s.91@mail.ru)

---

**SERGEY A. RYABCHIKOV**

Senior Lecturer of the Criminology Department of the Ufa Law Institute of the Ministry of Internal Affairs of Russia.

2 Muksinova str., Ufa 450103,  
Republic of Bashkortostan, Russia.

[r\\_s.91@mail.ru](mailto:r_s.91@mail.ru)

**САБИТОВ РАШИД АКРЕМОВИЧ**

Доктор юридических наук, профессор, ведущий научный сотрудник учебно-научной лаборатории правовых исследований, Челябинский государственный университет.

454001, Челябинск, ул. Бр. Кашириных, д. 129.

Profsabitov@rambler.ru  
<https://orcid.org/0000-0002-5659-5571>

**САГАЙДАК АЛЬБИНА ЮРЬЕВНА**

Кандидат педагогических наук, доцент, заместитель начальника кафедры криминологии, Санкт-Петербургский университет МВД РФ.

198206, Санкт-Петербург,  
ул. Летчика Пилютова, д. 1.

a-sagaidakk@mail.ru  
<https://orcid.org/0000-0002-5980-8771>

**САФОНОВ ВЛАДИМИР НИКОЛАЕВИЧ**

Кандидат юридических наук, доцент, доцент кафедры уголовного права, СЗФ Российский государственный университет правосудия (Санкт-Петербург); доцент кафедры публичного права, Санкт-Петербургский государственный университет аэрокосмического приборостроения.

197046, Санкт-Петербург,  
ул. Александровский парк, д. 5, лит. А.

svn205@gmail.com

**СИБГАТУЛЛИН ФАРХАД САЕТГАЛИЕВИЧ**

Адъюнкт, факультет подготовки кадров высшей квалификации и дополнительного профессионального образования, Санкт-Петербургский военный ордена Жукова институт войск национальной гвардии РФ.

198264, Санкт-Петербург,  
ул. Летчика Пилютова, д. 1.

farkhad.sibgatullin.ru  
<https://orcid.org/0000-0002-5507-677X>

**СКОРОБОГАТОВ АНДРЕЙ ВАЛЕРЬЕВИЧ**

Доктор исторических наук, доцент, профессор кафедры теории государства и права и публично-правовых дисциплин, Казанский инновационный университет имени В. Г. Тимирязова.

420111, Казань, ул. Московская, д. 42.

av.skorobogatov@mail.ru  
<https://orcid.org/0000-0001-9139-5367>

**RASHID A. SABITOV**

Doctor of Legal Sciences, Professor, Leading researcher at the Educational and Scientific Laboratory of Legal Research, Chelyabinsk State University.

129 Br. Kashirinykh str., Chelyabinsk 454001, Russia.

Profsabitov@rambler.ru  
<https://orcid.org/0000-0002-5659-5571>

**ALBINA Yu. SAGAJDAK**

Candidate of Pedagogical Sciences, Associate Professor, Deputy Head of the Department of Criminology, Saint Petersburg University of the MIA of Russia.

1 Letchika Pilyutova str., Saint Petersburg 198206, Russia.

a-sagaidakk@mail.ru  
<https://orcid.org/0000-0002-5980-8771>

**VLADIMIR N. SAFONOV**

Candidate of Legal Sciences, Associate Professor, Associate Professor of the Department of Criminal Law of the North-Western Branch of the Russian State University of Justice (St. Petersburg); Associate Professor of the Department of Public Law of the St. Petersburg State University of Aerospace Instrumentation.

5 Aleksandrovskiy park str, litera A, St. Petersburg 197046, Russia.

svn205@gmail.com

**FARKHAD S. SIBGATULLIN**

The post graduate of the Faculty of Highly Qualified Personnel Training and Additional Professional Education, St. Petersburg Military Order of Zhukov Institute of the National Guard Troops of the Russian Federation.

1 Letchika Pilyutova str., St. Petersburg 198206, Russia.

farkhad.sibgatullin.ru,  
<https://orcid.org/0000-0002-5507-677X>

**ANDREY V. SKOROBOGATOV**

Doctor of History Sciences, Associate Professor, Professor of the Department of Theory of State and Law and Public Law Disciplines, Kazan Innovative University named after V. G. Timiryasov.

42 Moskovskaya str., Kazan 420111, Russia.

av.skorobogatov@mail.ru  
<https://orcid.org/0000-0001-9139-5367>

**СОКОЛОВ МАКСИМ СЕРГЕЕВИЧ**

Заведующий отделом служебных проверок, подготовки кадров, профилактики коррупционных и иных правонарушений, Университет прокуратуры РФ.

117638, Москва, ул. Азовская, д. 2, корп. 1.

checkagp@mail.ru

<https://orcid.org/0009-0006-1753-4692>

---

**СОЛОВЬЕВ СЕРГЕЙ ГЕННАДЬЕВИЧ**

Доктор юридических наук, профессор, председатель Общественной палаты Миасского городского округа; заведующий кафедрой «Социально-гуманитарные и правовые дисциплины», Южно-Уральский государственный университет (НИУ).

454080, Челябинск, пр. Ленина, д. 76

solovevsg@susu.ru

---

**СУМАЧЕВ АЛЕКСЕЙ ВИТАЛЬЕВИЧ**

Доктор юридических наук, профессор, профессор кафедры административной деятельности органов внутренних дел, Тюменский институт повышения квалификации сотрудников МВД России.

625049, Тюмень, ул. Амурская, д. 75

alekssumachev@mail.ru

<https://orcid.org/0000-0002-1133-9574>

---

**ТИХОМИРОВА ОЛЬГА ГЕННАДЬЕВНА**

Кандидат юридических наук, старший преподаватель, кафедра криминалистики и предварительного расследования в ОВД, Орловский юридический институт МВД России имени В. В. Лукьянова.

302027, Орел, ул. Игнатова, д. 2.

olgapimakova@yandex.ru

---

**ФИЛОНЕНКО ТАТЬЯНА ВИКТОРОВНА**

Кандидат юридических наук, декан факультета профессиональной переподготовки и повышения квалификации, советник юстиции, Дальневосточный Юридический институт (филиал) университета прокуратуры РФ.

690000, Приморский край, Владивосток, ул. Суханова, д. 8.

tanya.f-vlad@mail.ru

---

**MAXIM S. SOKOLOV**

Head of the Department of Service Checks, Personnel Training, Prevention of corruption and other offenses, University of the Prosecutor's Office of the Russian Federation.

2 Azovskaya str, bldg 1, Moscow 117638, Russia.

checkagp@mail.ru

<https://orcid.org/0009-0006-1753-4692>

---

**SERGEY G. SOLOVEV**

Doctor of Legal Science, Professor, Chairman of the Public Chamber in Miass; Head of the Department Social and Humanitarian and Legal disciplines, South Ural State University (National Research University).

76 prospect Lenina, Chelyabinsk 454080, Russia.

solovevsg@susu.ru

---

**ALEXEY V. SUMACHEV**

Doctor of Legal Sciences, Professor, Professor of the Department of Administrative Activities of Internal Affairs Bodies, Tyumen Institute for Advanced Training of Employees of the Russian Ministry of Internal Affairs.

75 Amurskaya str, Tyumen 625049, Russia.

alekssumachev@mail.ru

<https://orcid.org/0000-0002-1133-9574>

---

**OLGA G. TIKHOMIROVA**

Candidate of Legal Sciences, Senior Lecturer, Department of Criminalistics and Preliminary Investigation in Internal Affairs, V. V. Lukyanov Orel Law Institute of the Ministry of Internal Affairs of Russia

2 Ignatova str, Orel 302027, Russia.

olgapimakova@yandex.ru

---

**TATIANA V. FILONENKO**

Candidate of Legal Sciences, Dean of the Faculty of Professional Retraining and Advanced Training, Counselor of Justice, Far Eastern Law Institute (branch) of the University of the Prosecutor's Office of the Russian Federation.

8 Sukhanova str, Vladivostok 690000, Primorskiy kray, Russia.

tanya.f-vlad@mail.ru

---

**ФОМИЧЕВ АНДРЕЙ АНДРЕЕВИЧ**

Кандидат юридических наук, преподаватель кафедры криминалистики и предварительного расследования в ОВД, Орловский юридический институт МВД России имени В. В. Лукьянова.

302027, Орел, ул. Игнатова, д. 2.

andry2453@yandex.ru

**ANDREY A. FOMICHEV**

Candidate of Legal Sciences, Lecturer of the Department of Criminalistics and Preliminary Investigation in Internal Affairs, V. V. Lukyanov Orel Law Institute of the Ministry of Internal Affairs of Russia.

2 Ignatova str., Orel 302027, Russia.

andry2453@yandex.ru

**ХЛЕБУНОВА СВЕТЛАНА АЛЕКСАНДРОВНА**

Кандидат юридических наук, старший преподаватель кафедры прокурорского надзора и организации правоохранительной деятельности, Челябинский государственный университет.

454001, Челябинск, ул. Братьев Кашириных, д. 129.

tvkh1954@mail.ru

**SVETLANA A. KHLEBUNOVA**

Candidate of Legal Sciences, Senior Lecturer of the Department of Prosecutorial Supervision and Organization of Law Enforcement Activities in the Department of Internal Affairs, Chelyabinsk State University.

129 Brat'yev Kashirinykh str., Chelyabinsk 454001, Russia.

tvkh1954@mail.ru

**ХОТЬКИНА ОЛЬГА КОНСТАНТИНОВНА**

Кандидат юридических наук, доцент, доцент кафедры криминологии и организации профилактики преступлений, Академия права и управления Федеральной службы исполнения наказаний.

390000, Рязань, ул. Сенная, д. 1.

O\_Khotkina@mail.ru

SPIN code: 6965-4070.

Author ID: 761555.

<https://orcid.org/0009-0009-1165-2198>

**OLGA K. KHOTKINA**

Candidate of Legal Sciences, Associate Professor, associate professor of the department of criminology and organization of crime prevention, Academy of Law Management of the Federal Penitentiary Service of Russia.

1 Sennaya str., Ryazan 390000, Russia.

O\_Khotkina@mail.ru

SPIN code: 6965-4070

Author ID: 761555

<https://orcid.org/0009-0009-1165-2198>

**ЧЕРЕЦКИХ АНТОНИНА ВЛАДИМИРОВНА**

Старший преподаватель кафедры информационно-аналитического и документационного обеспечения деятельности сотрудников ОВД, Тюменский институт повышения квалификации сотрудников МВД России.

625049, Тюмень, ул. Амурская, д. 75.

acheretskih@bk.ru

**ANTONINA V. CHERETSKIKH**

Senior Lecturer of the Department of Information-Analytical and Documentary Support for the Activities of Internal Affairs Officers, Tyumen Institute for Advanced Training of Employees of the Russian Ministry of Internal Affairs.

75 Amurskaya str., Tyumen 625049, Russia.

acheretskih@bk.ru

**ЧЕРНЯДЬЕВА АНГЕЛИНА СЕРГЕЕВНА**

Юрисконсульт, ООО «ВЕК» (г. Симферополь).

295013, Республика Крым, г. Симферополь, ул. Севастопольская, д. 41.

lina1198@inbox.ru

<https://orcid.org/0000-0001-8121-0963>

**ANGELINA S. CHERNYADYEVA**

Legal Adviser of ООО "VEK" (Simferopol).

41 Sevastopolskaya str., Simferopol 295013, Republic of Crimea, Russia.

lina1198@inbox.ru

<https://orcid.org/0000-0001-8121-0963>



**ЧИКУЛИНА АЛИНА РАДИКОВНА**

Старший преподаватель, кафедра уголовного процесса, криминалистики и судебной экспертизы, Юридический Институт, Южно-Уральский государственный университет (НИУ).

4545080, Челябинск, пр. Ленина, д. 76.

alina\_ibragimova11@mail.ru

**ALINA R. CHIKULINA**

Senior Lecturer of the Department of Criminal Procedure, Criminology and Forensic Examination, Institute of Law, South Ural State University (National Research University).

76 prospect Lenina, Chelyabinsk 454080, Russia.

alina\_ibragimova11@mail.ru

---

**ШАХМАЕВ МАРАТ МУХТАРОВИЧ**

Кандидат юридических наук, доцент, начальник кафедры специальной подготовки, Тюменский институт повышения квалификации сотрудников МВД России.

625049, Тюмень, ул. Амурская, д. 75.

shah-72@mail.ru

<https://orcid.org/0000-0002-1031-9563>

---

**MARAT M. SHAKHMAEV**

Candidate of Legal Sciences, Associate Professor, Head of the Department of Special Training, Tyumen Institute for Advanced Training of Employees of the Russian Ministry of Internal Affairs.

75 Amurskaya str, Tyumen 625049, Russia.

shah-72@mail.ru

<https://orcid.org/0000-0002-1031-9563>

---

**ШЕРШИКОВА ИРИНА АЛЕКСАНДРОВНА**

Заместитель председателя Центрального районного суда г. Челябинска; аспирант кафедры «Уголовный процесс, криминалистика и судебная экспертиза», Юридический институт, Южно-Уральский государственный университет (НИУ).

454080, Челябинск, пр. Ленина, д. 76.

irina241277@icloud.com

---

**IRINA A. SHERSHIKOVA**

Deputy Chairman of the Central District Court of Chelyabinsk; graduate student of the Department of Criminal Procedure, Criminalistics and Forensic Science of the Law Institute of South Ural State University (National Research University).

76 prospect Lenina, Chelyabinsk 454080, Russia.

irina241277@icloud.com

---

**ШИПУНОВА ОЛЬГА ВЛАДИМИРОВНА**

Старший преподаватель кафедры организации расследования преступлений и судебных экспертиз, Тюменский институт повышения квалификации сотрудников МВД России.

625049, Тюмень, ул. Амурская, д. 75

gorod.ow@mail.ru

---

**OLGA V. SHIPUNOVA**

Senior Lecturer Chair of Crime Detection and Forensics, Tyumen Institute for Advanced Training of Employees of the Russian Ministry of Internal Affairs.

75 Amurskaya str, Tyumen 625049, Russia.

gorod.ow@mail.ru

---

**ШУТОВА АЛЬБИНА АЛЕКСАНДРОВНА**

Кандидат юридических наук, старший научный сотрудник, Научно-исследовательский институт цифровых технологий и права; доцент кафедры уголовного права и процесса, Казанский инновационный университет им. В. Г. Тимирязова.

420111, Казань, ул. Московская д. 42.

shutova1993@inbox.ru

<https://orcid.org/0000-0003-3015-3684>

---

**ALBINA A. SHUTOVA**

Candidate of Legal Sciences, Senior Researcher, Institute of Digital Technologies and Law; Associate Professor, Department of Criminal Law and Procedure, Kazan Innovative University named after V. G. Timiryasov (IEML).

42 Moskovskaya str., Kazan, 420111, Russia.

shutova1993@inbox.ru

<https://orcid.org/0000-0003-3015-3684>

**ЯСТРЕБОВА ТАТЬЯНА ИВАНОВНА**

Кандидат юридических наук, доцент, доцент кафедры уголовного процесса, криминалистики и судебной экспертизы, Южно-Уральский государственный университет (НИУ).

454080, Челябинск, пр. Ленина, д. 76.

[iastrebovati@susu.ru](mailto:iastrebovati@susu.ru)

<https://orcid.org/0009-0006-1804-373X>

**TATYANA I. YASTREBOVA**

Candidate of Law Sciences, Associate Professor, Associate Professor of the Department of Criminal Procedure, Criminalistics and Forensic Examination, South Ural State University (NRU).

76 prospect Lenina, Chelyabinsk 454080, Russia.

[iastrebovati@susu.ru](mailto:iastrebovati@susu.ru)

<https://orcid.org/0009-0006-1804-373X>

---